BIBLIOTHECA ALEXANDRINA مكتربة الإسكزرية

الدورة السابكة ع

ROUND

FRSTTIME#BO EXHIBITION

معرض فني للشباب من سن ٦٦ إلى ٣٠ سنة Art exhibition for youth from 16 to 30 years old









حرصت مكتبة الإسكندرية منذ إعادة إحيائها عام ٢٠٠٢ على إعطاء الأولوية لأنشطة الشباب في جميع مجالات المعرفة. ولما كانت الفنون من أهم وسائل التواصل المباشرة وأقربها إلى روح الإبداع الإنساني، فقد حظيت الفنون على اختلاف أنواعها باهتمام خاص في تشكيل برنامج فعاليات المكتبة.

ومن هذه الفعاليات جاء معرض «أول مرة» الذي بدأت أولى دوراته عام ٢٠٠٦، وسريعًا ما حاز اهتمامًا بالغًا من شباب الفنانين لإتاحته الفرصة للواعدين منهم بإظهار تجاربهم الفنية بشكل متكامل في إطار عرض فني احترافي؛ مما يعزز من قيمة تجاربهم، ويعطيهم الثقة فيها، ويحفزهم بشكل كبير على تطوير أدائهم الفني.

و يشهد هذا العام الملتقى السابع عشر؛ وقد قمنا بتطوير فكرة المعرض لنتمكن من احتواء عدد أكبر من الفنانين ومواكبة متغيرات المشهد التشكيلي، فنتخذ هذا العام شعار «٣٠٣» للتركيز على فئة الشباب من سن ١٦ إلى ٣٠ سنة وتجاربهم الفنية الآخذة في التطور والنضوج.

يشارك في هذه الدورة ٢٢ فنانًا يقدمون إبداعاتهم في مجالات فنية مختلفة؛ من تصوير وطباعة ونحت وخزف وكولاج وتصوير فوتوغرافي ورسم، وهي تجارب واعدة لفنانين وفنانات شباب يتوهجون على خطى الإبداع ونتوقع لهم مزيدًا من التميز والنجاح على الساحة الفنية.

FIRST TIME #30

Since its revival in 2002, the Bibliotheca Alexandrina has been keen to give priority to youth activities in all fields of knowledge. Due to importance of arts among the means of direct communication and its closeness to the spirit of human creativity, arts of all kinds have received special attention in forming the Library's program of activities.

Among these events was the *First Time* exhibition, which began its first activities in 2006, and quickly gained great interest from young artists, as it offered promising young artists the opportunity to show their artistic experiences in an integrated manner within the framework of a professional art show which enhances the value of their experience, gives them confidence in it, and greatly motivates them to develop their technical skills.

This year witnesses the 17th forum, as we have developed the theme of the exhibition in order to be able to include a larger number of artists and keep pace with the variables of the plastic Arts scene. Hence, we adopt this year's slogan "#30" to focus on the youth group from 16 to 30 years of age and their artistic experiences that are developing and maturing.

In this year's forum, 22 artists will participate by presenting their creations in various artistic forms, from photography, printing, sculpture, ceramics, collage, photography and drawing. These are promising experiences for young artists who are glowing in the footsteps of creativity, and we expect them to be more distinguished and successful in the artistic arena.



أبنوب عادل Abanoub Adel









أحمد مجدي سليمان Ahmed Magdy Soliman





إنجي عمارة Engy Omara



بسنت داوود Bassant Dawoud





بهاء خاطر Bahaa Khater





حنان رمضان Hanan Ramadan





خالد عيد Khaled Eid





دعاء أمين Doaa Amen





رنا حمدان Rana Hemdan







رنا عجم Rana Ajam



زياد الفاوي Ziad Elfawi





عبد الرحمن الطحان Abdelrahman Eltahan





فاطمة جمال Fatma Gamal





للوه علي Lilwa Ali





مراد محمد Mourad Mohamed





ميرام عدلي Meram Adly





ميرنا إسحاق Mirna Ishaq





نور الجلالي Nour Elgalaly





هدیر زردق Hadeer Zordok





ولاء أبو العينين Walaa Abu-Elenein





یوسف منتصر Yossef Montaser





فريـق العمل

مدير إدارة المعارض والمقتنيات الفنية جمال حسني

نائب مدير إدارة المعارض والمقتنيات الفنية محمد خميس

رئيس قسم المعارض والمشروعات الفنية شروق طلعت

> **رئيس وحدة المعارض المؤقتة** محمود هجرس

> > **أخصائيو المعارض المؤقتة** إسراء الأعصر سارة عبد الموجود روان حجاج

> > > متطوعة

مريم عراء

فنيون

أيمن الخضراوي أيمن عبد اللطيف عبد السميع محمد يسري رمضان

إداري موازنة

إىبىراء رجب

سكرتير تنفيذي

إيمان حسني

مسئول التعاون والعلاقات الخارجية

نهی راغب

تصميم جرافيك

فاتن محمود

ترجمة شيماء علوان

مراجعة النص العربي محمد البرسيجي

Work Team

Volunteer

Mariam Alaa

Technicians

Ayman El-Khadrawy

Ayman Abdel-Latif

Yousry Ramdan

Abdel-Samie Mohamed

Budget Officer
Esraa Ragab
Executive Secretary
Iman Hosny
External Relations and
Cooperation Officer
Noha Ragheb
Graphic Design
Faten Mahmoud
Translation
Shaimaa Olwan
Arabic Revision
Mohamed Elbarsege